
Schriftelijke vraag van de Heer Victor Wiard 

 

 

Graag een vraag voor u over "live enrollment" van mijnentwege, blijkbaar is er de 

mogelijkheid voor gemeenten om hun identiteitsfoto's intern te laten maken. Heeft u hier 

informatie over en wanneer zal dit van kracht zijn of aan de gemeenteraad worden 

voorgelegd? 

  



Antwoord van de Dienst Demografie 

 

 

In het kader van de strijd tegen identiteitsfraude heeft de FOD Buitenlandse Zaken op 

14/01/2022 een eerste brief naar de gemeenten gestuurd betreffende het gratis ter 

beschikking stellen van “live enrollment-apparatuur” voor paspoortaanvragen. 

 

De gemeente Watermaal-Bosvoorde heeft geopteerd het "live enrollment" materiaal gratis 

aan te schaffen. 

 

Op 19/10/2023 heeft de gemeente Watermaal-Bosvoorde 5 camerakits geleverd door de 

FOD Buitenlandse Zaken ontvangen. 

 

Voorlopig gebeurt het gebruik van "live enrollment" door gemeenten op vrijwillige basis. 

Een beslissing om het te verplichten staat nog niet op de agenda. Deze beslissing valt 

tevens ook onder de bevoegdheid van de FOD Binnenlandse Zaken en de Dienst 

Vreemdelingenzaken.  

 

De apparatuur kan nu al gebruikt worden om foto's te nemen in het kader van aanvragen 

van paspoorten, identiteitskaarten en verblijfskaarten. Het is nog niet mogelijk om het te 

gebruiken voor rijbewijzen, hetgeen overlegd wordt met de FOD Mobiliteit.  

 

Volgens de FOD Buitenlandse Zaken wordt er aanbevolen om "live enrollment" te gebruiken 

zodra kinderen in staat zijn om alleen op de stoel te zitten en dat ze de instructies van de 

ambtenaar aan het loket kunnen volgen. Kinderen jonger dan 4 jaar moeten nog steeds 

naar de fotograaf. 

 

Volgens de IT-afdeling is er van plan om alle switchen en alle biometrische apparaten van 

elk werkstation te vervangen. Na het controleren van de stabiliteit van de biometrische 

installaties zullen we de mogelijkheid om camera's te installeren kunnen nagaan.  

 

Ter informatie melden wij dat de lancering van het "live enrollment"-project zal leiden tot 

de waarschijnlijke sluiting van de fotograaf die zich dicht bij de administratie bevindt 

aangezien hij het grootste deel van zijn brood verdient met ID-foto's.  

 

Om de apparatuur te installeren aan de bestaande loketten zal het noodzakelijk zijn om 

technische en organisatorische veranderingen door te voeren. Wij wijzen erop dat de 

huidige configuratie van de 4 bevolkingsloketten in een geklasseerd gebouw het moeilijk 

zal maken om de camera's optimaal te installeren en te gebruiken voor het nemen van 

foto’s.  

 

Dit zijn enkele voorbeelden van aandachtspunten waarmee we rekening zullen moeten 

houden om de juiste locatie van elke camera te vinden (een toegankelijke plaats met 

goede verlichting, de directe verlichting vermijden, het diafragma van de camera moet 

zich op een afstand tussen 50 en 170 cm van de burger bevinden, we moeten voor in 

hoogte verstelbare krukjes zorgen, de achtergrond moet een lichte kleur hebben, enz.).  

 



We stellen echter voor om in 2024 een eerste test uit te voeren uitsluitend in het PBM-

loket. 

 

Tot slot zijn wij momenteel in de analyse van de haalbaarheidsfase van dit "live 

enrollment"-project voor onze 4 bevolkingsloketten. 


